
  Referat 

Emne: Fritidsrådsmøde 
Dato, tid og sted: 16. maj 2023 Møde: kl. 15.00-16.30 Greve Borgerhus, lokale 5+6 

Indkaldt: Ernst Seiling Olsen, formand, Lone Rytter, næstformand, Steen Mærkelund, Jannie Stibolt 
Holmgaard, Huda Al-Kazweni, Leif Jørgensen, Carsten Sørensen, Ejgil Sjøgaard, Freddy 
Christiansen, Tabita Sonne-Dalsø, Lisbeth Rosenørn, Morten Wagner Reynhard, IFS, Anne 
Marie Lyduch, KFU, Maria Witthøft, KFU 

Deltagere: Ernst Seiling Olsen, formand, Lone Rytter, næstformand, Steen Mærkelund, Jannie Stibolt 
Holmgaard, Huda Al-Kazweni, Leif Jørgensen, Carsten Sørensen, Ejgil Sjøgaard, Tabita 
Sonne-Dalsø, Morten Wagner Reynhard, IFS, , Maria Witthøft, KFU Anne Marie Lyduch, KFU 

Afbud fra: Freddy Christiansen Lisbeth Rosenørn 
Referat til: esol@greve.dk; lory@aof.dk; smaerkelund@gmail.com; jast@greve.dk; 

howppy@hotmail.com; lbj@post.tele.dk;; car_sor@outlook.com; sjogaard@nypost.dk; 
freddycdk@gmail.com; tsd@greve.dk, lro@greve.dk, morten@ifs- 
greve.dk, amly@greve.dk, mawi@greve.dk 

Sagsbehandler: Morten Wagner reynhard 

Dagsorden Beslutningsreferat 
1. Godkendelse af dagsorden  

Kommentarer til sidste referat 
Beslutning: 
Det blev besluttet at dagsordenspunkt 
3. blev rykket ned som det sidste punkt
på dagsordenen.

Der var ingen bemærkninger til sidste 
referat.  

2.  Oplæg om grøn kontrakt v. Kaare Skjerning Center for teknik og 
Miljø 

Fra den 1. juli 2023 implementerer Greve Kommune ny kontrakt 
om grønt vedligehold. Kaare Skjerning, Center for Teknik og Miljø, 
fortæller om opstart af samarbejdet omkring den ny kontrakt med 
FORSTAS, kommandoveje og kvalitetssikring samt fremhæver 
forskellene i den ny og gamle kontrakt med et primært fokus på 
faciliteterne Olsbækken, Borgerhuset i Karlslunde og Tune, Senior 
center v. Greve Borgerhus, spejderhytterne. Derud over fortæller 
han kort om involvering og samarbejde med Facilitetsudvalget. 

Beslutning: 
Kaare orinterede om grøn kontrakt. 

Fritidsrådet var kritiske over at der 
tilsyneladende ikke blev taget hensyn til 
fugle/reder/unger ved f.eks. 
hækklipning. Fritidsrådet gjorde 
opmæksom på at der er i grøn kontrakt 
ikke er beskrevet hvornår der må 
klippes hæk og at det ikke fremgik at 
det først var efter fugle havde forladt 
deres reder.  

Det blev bemærket, at Greve Kommune 
bruger en del ressourcer på at styrke 
biodiversiteten med ``vild med vilje`` – 
at sikre fuglereder i forhold til 
hækklipning bør være en oplagt del af 
denne indsats.  

Der er med referatet vedhæftet 
dokumenter til Fritidsrådet, hvor det er 
muligt at: 
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• Læse mere indgående om grøn 
konktrakt i sin helhed.  

 
• Kontaktoplysninger for 

nøglemedarbejder i Center for 
Teknik og Miljø i forhold til 
speciifikke områder og faciliteter 
på fritidsområdet.  

3.  Dialogmøde med Kultur- og fritidsudvalget den 24. maj v. Ernst 
Det er op til Fritidsrådet at sætte dagsordenen 

Beslutning:  
Ernst opfordrede til at flere medlemmer 
fra fritidsrådet deltog til dialogmødet. 
Det var enighed om at fritidsområdet 
har været hårdt ramt af besparelser, 
som allerede nu har negative 
konsekvenser.  
Derfor ønskede Fritidsrådet at drøfte 
denne negative udvikling sammenholdt 
med visionerne på området med 
medlemmer i kultur- og fritidsudvalget. 
Det var fritidsrådet opfordring at 
medlemmerne i Kultur- og 
Fritidsudvalget kunne videreformidle 
den kritiske situation  til de politikere 
som indgå i budgetforhandlingerne for 
de respektive politiske partier.  
 
Det blev også pointeret at 
fritidsområdet bidrager med meget 
værdi til borgerne i Greve Kommune og 
dette bør det politiske niveau være 
meget opmærksom på når de skal 
prioritere de forskellige ``kan`` og 
``skal`` opgaver i en kommunal kontekst 
når der skal ske besparelser. 

4.  Revision af ejedomsstrategi (IFS/facilitetsudvalg) 
Der var møde den 18. april som led i revisionen af kommunens 
Ejendomsstrategi v. Ernst 

Beslutning: 
Der var desvære ingen repræsentanter 
fra Fritidsrmødet til mødet, hvorfor det 
ikke var muligt at orientere omkring 
mødets indhold mv.  

5. Forslag til ændring af diætstruktur v. Ernst  
Der ønskes en effekt procedure af udbetaling af diæter og en 
bedre udnyttelse af den økonomiske ramme. Det skal afspejle 
den mødeaktivitet der foregår i rådene og de § stk 35 stk 2. 
udvalg der er blevet nedsat.  

Beslutning: 
Det besluttes at arbejdes videre på en 
revideret model. Økonomien skal 
afholdes inden for den afsatte 
økonomiske ramme.  



  

Meddelelser og orientering 
6. Administrationen orienterer v. Tabita 

Tabita måtte desværre forlade møde inden dagsordenspunktet, hvorfor det ikke blev drøftet. 
 
Udvalgte punkter på Kultur- og fritidsudvalgets møde den 26. april 2023. Herunder blandt andet 
 

- Kultur-, Idræts- og Fritidspolitik 2023-2026 
 

- Budgetanalyse 9 - Fremlæggelse af katalog over kan- og skal-opgaver 
 

7.  Orienteringen om nedenstående fra IFS blev taget til efterretning 
 

- Handleplaner KIF politikken 
 

- KaMiBe projektet 
 

- Åbning af idræts- og fritidspuljen i Greve 
 

- Fondsansøgninger 
 

- Medarbejder i IFS 
 

- Udkigstårn ved Rævebakken 
 

8. Bordet rundt 
Hvordan går det hos jer? 

9 Eventuelt 

Kommende møder 
Dato Begivenhed 
23.05.2023 Temamøde om bestyrelsesarbejde 
24.05.2023 Dialogmøde med KFU 




